

JULY 2014

WWW.OHSNA.ORG

OHSNA Newsletter

Our Sponsors

National Pharmacy
Helping Nurses focus on Care

OPERATIONS SAFETY
Customized, Affordable Safety Solutions

Remedy'sRx.
Specialty Pharmacy

SmartMed's Pharmacy
Giving you Smart Options!

stevenson & hunt

SUTTON'S APOTHECARY
905-722-3302

SHMUKLER
REALTY INC.

Total Health
PHARMACY

Spring Newsletter from your President

Hello all:

This Newsletter will refer to the AGM recently held on May 7th and 8th, 2015 for the Ontario Homes for Special Needs Association.

Let me start with repeating my opening address.

"I want to welcome all here this morning to the AGM of the Ontario Homes for Special Needs Association. To start I like to thank all of our sponsors who are here today and who are represented stronger than ever. OHSNA has received a whopping \$18,500 for our organization, the highest ever. Please join me in thanking them. Also I like to thank all of our members who have paid their annual dues. In total since January we have collected in excess of \$60,000. I like to thank Anne, our OHSNA Coordinator for her relentless pursuit in getting fees paid.

My remarks today will focus on the confirmation of what I talked about at last year's AGM.

In summary:

1) A new program has been launched by Government: the Community Homelessness Prevention Initiative (CHPI).

2) Each Service Manager was to prepare a 10-Year Affordable Housing Plan

3) The DOM hostel program was to be moved from Social Services Ministry to Housing

4) DOMs would now be called Housing with Supports

5) I then said, that it was important for members to focus on being part of the local deliberations and ensure that your local voices were heard

6) And finally that the per diem rate broke the \$50 per day ceiling.

With all that, it is a fact that there has been a major shift from what was in the past a Discretionary Program to now being on the inside and truly be part of what is called "The 10-Year Affordable Housing Plan".

With regards to the HSC Homes, I will leave any remarks to Connie Evans, our Vice President Homes for Special Care.

How powerful this shift has been, is demonstrated in a letter I received on February 5, 2015 from Ted McMeekin, Minister of Municipal Affairs and Housing.



Ontario Homes for Special Needs Association
Maisons de l'Ontario de l'Association des besoins spéciaux

Learn more about us online at
www.ohsna.org

Spring Newsletter from your President

In summary:

- 1) DOM Hostel program ended December 31, 2012 and, as such, the establishment of a Provincial per Diem Rate under the program ended as well.
- 2) In 2013, funding from the former DOM Hostel program was consolidated into the Community Homelessness Prevention Initiative (CHPI) – a program that encourages local and tailored solutions to homelessness.
- 3) The Province is investing a total of \$293.7 million into the CHPI in 2014-L5.
- 4) Under the CHPI program, Municipalities designated as Service Managers have the flexibility to use CHPI funding for services and activities.

The Minister's letter further reads:
"...under four broad service categories: Emergency Shelter Solutions, Housing with Related Supports (which includes housing formerly known as domiciliary hostels), Other Services and Supports, and Homelessness Prevention. As each Service Manager area has their own local homelessness needs, the services provided under the CHPI vary from municipality to municipality"

The Minister's letter further reads:
5) "In addition to having the flexibility to decide the types of services they will fund, Service Managers are also responsible for determining the amount of funding that will be dedicated to each type of service under the CHPI. For example, Service Managers that elect to use CHPI funding for housing formerly known as domiciliary hostels have the flexibility to fund this type of housing using a per diem model or a different type of model, based on their local circumstances."

Furthermore, establishing a per diem amount – for those using a per diem model – would also be up to the Service Manager."

The Minister's letter further reads:

6) "Finally, to further support Service Managers with the delivery of the CHPI, the ministry recently revised the program's Housing with Related Supports service category to include a new Standards Framework that applies to certain types of housing with supports, such as housing formerly known as domiciliary hostels. The new Standards Framework is effective as of April 1, 2015 and requires that Service Managers develop local standards under eight provincial categories."

What kind of effect will this have on the OHSNA organization?

Some personal thoughts:

- 1) A major shift has occurred in terms of power from Central Government to Appointed Service Managers
- 2) OHSNA needs to adapt as well
- 3) OHSNA cannot continue with a top-down approach
- 4) A re-organization of the Board and its Regional Directors might have to be considered, if OHSNA is to matter and continue to be a major voice."

This is my last Newsletter. I have served on the Board since 2002, first as Vice President – Domiciliary Hostels and since 2010 as President, Ontario Homes for Special Needs Association. My time has come to resign. In the next few weeks the office will be moved to a more central area and an interim President will be appointed by the Board, as per By-law of the organization. Thirteen years is a long time, but they were very productive years.

Thank you very much for allowing me to be your representative.

Willem (Bill) Bijl
President



stevenson & hunt

Customized Insurance Solutions for OHSNA Members

Narisha Joseph BA, CIP
Commercial Account Executive

Call
888.772.0972 ext. 5129

Email
narisha.joseph@sthunt.com

Apply Online
www.sthunt.com/ohsna

**Stevenson and Hunt Insurance Brokers,
part of Arthur J. Gallagher
Canada Limited**

London • Waterloo • Toronto • Ottawa

Bulletin du printemps à partir de votre président

Bonjour à tous,

Ce bulletin fera référence à la réunion générale annuelle (RGA) tenue les 7 et 8 mai 2015 pour l'Association des résidences de soins spéciaux de l'Ontario.

Laissez-moi commencer en répétant mon discours d'ouverture.

«J'aimerais vous souhaiter tous la bienvenue ce matin à la RGA de l'Association des résidences de soins spéciaux de l'Ontario.

Pour commencer j'aimerais remercier tous nos commanditaires qui sont présents aujourd'hui et qui sont représentés de façon plus forte que jamais.

L'ARSSO a reçu une somme exorbitante de 18 500,00\$ pour notre organisation, la somme la plus élevée de notre histoire. S'il vous plaît veuillez me joindre en les remerciant.

De plus, j'aimerais remercier tous nos membres qui ont payé leur cotisation annuelle. Au total depuis janvier nous avons recueilli plus de 60 000\$. J'aimerais remercier Anne, notre coordinatrice ARSSO, pour sa poursuite tenace des paiements.

Mes remarques aujourd'hui seront concentrées sur la confirmation de ce dont j'ai parlé à la RGA de l'an dernier.

En résumé :

- 1) Un nouveau programme a été lancé par le gouvernement : L'Initiative de prévention de l'itinérance dans les collectivités
- 2) Chaque gérant de service devait préparer un Plan de logement abordable de 10 ans
- 3) Le programme de centres d'accueil fut déménagé du Ministère de services sociaux au Ministère du logement

- 4) Les centres d'accueil seront maintenant appelés logements en milieu de soutien
- 5) J'ai alors dit qu'il était important pour les membres de se concentrer sur faire partie des délibérations locales et de s'assurer que vos voix locales sont entendues
- 6) Et finalement que le taux per diem a dépassé la limite de 50\$ par jour.

Avec tout cela, c'est un fait qu'il y a eut un gros changement de ce qui était dans le passé un programme discrétionnaire à ce qui est maintenant un programme où nous sommes à l'intérieur et nous faisons vraiment partie de ce que nous appelons «Le plan de logement abordable de 10 ans».

Pour ce qui est des foyers de FSS, je vais laisser toutes remarques à Connie Evans, notre Vice-Présidente – Foyers de soins spéciaux.

À quel point ce changement a été puissant fut démontré dans une lettre que j'ai reçu le 5 février 2015, de la part de Ted McMeekin, Ministre d'affaires municipales et du logement.

En résumé :

- 1) Le programme de centres d'accueil a prit fin le 31 décembre 2012 et comme tel, l'établissement d'un tarif quotidien provincial sous le programme a prit fin également.
- 2) En 2013, le financement de l'ancien programme de centres d'accueil fut consolidé à l'Initiative de prévention de l'itinérance dans les collectivités (IPIIC) – un programme qui encourage les solutions locales uniques à l'itinérance.
- 3) La province investit un total de 293,7 millions de dollars dans l'IPIIC en 2014-15.
- 4) Sous le programme d'IPIIC, les municipalités ayant le titre de Gérant de service ont la flexibilité d'utiliser le financement d'IPIIC pour les services et activités.

We invite you to learn more.

www.remedysrxsp.ca

info@remedysrxsp.ca

Remedy'sRx
Specialty Pharmacy
Your Partner In Care



La lettre du Ministre continue :

«...sous quatre catégories générales de services : Solutions de logement d'urgence, Logement avec soutien connexe (ce qui comprend les logements anciennement appelés centres d'accueil), autres services et soutiens et prévention d'itinérance. Puisque chaque région de gérant de service a ses propres besoins locaux d'itinérance, les services fournis par l'IPIC varient de municipalité à municipalité.»

La lettre du Ministre continue :

5) «En plus d'avoir la flexibilité de pouvoir décider quels types de services ils financeront, les gérants de service sont aussi responsables pour déterminer la somme de financement qui sera dévoué à chaque type de service sous l'IPIC. Par exemple, les gérants de service qui choisissent d'utiliser le financement d'IPIC pour des logements anciennement appelés centres d'accueil ont la flexibilité d'utiliser ce type de logement en utilisant un modèle per diem ou un différent type de modèle, basé sur les circonstances locales. De plus, établir un montant per diem – pour ceux qui utilisent un modèle per diem – serait aussi la décision du gérant de service.»

6) La lettre du Ministre continue : «Finalement, afin de mieux supporter les gérants de service avec la prestation

de l'IPIC, le ministère a récemment révisé la catégorie de service de logement de soutien connexe afin d'inclure un nouveau cadre de normes qui s'applique à certains types de logements en milieu de soutien tels que les logements anciennement appelés centres d'accueil. Le nouveau cadre de normes entre en effet à compter du 1er avril 2015 et exige que les gérants de service développent des normes locales sous huit catégories provinciales.»

Quel type d'effet cela aura-t-il sur l'organisation d'ARSSO?

Quelques pensées personnelles :

- 1) Un énorme déplacement a eu lieu en ce qui concerne le pouvoir du gouvernement central aux gérants de services
- 2) L'ARSSO a besoin de s'adapter aussi
- 3) L'ARSSO ne peut pas continuer avec une approche descendante
- 4) Une réorganisation du conseil et de ses directeurs généraux devrait peut-être être prise en considération si l'ARSSO veut continuer d'être une organisation d'importance.»

Ceci est mon dernier bulletin. Je fais partie du conseil depuis 2002, au début en tant que Vice-Président – Centres d'accueil et depuis 2010 en tant que Président, Association de résidences de soins spéciaux

de l'Ontario. L'heure de ma démission a sonné. Au cours des prochaines semaines le bureau sera déménagé à une région plus centrale et un président intérimaire sera nommé par le conseil, suivant le règlement de l'organisation. Treize ans c'est longtemps, mais ce fut des années productives.

Merci beaucoup de m'avoir laissé être votre représentant.

Willem (Bill) Bijl, Président

SmartMeds Pharmacy

Risk Management Innovation Integration

Customized Pharmacy Services
to Support Your Residents



Total Health
Pharmacy & Home Health Care Centre

**TOTAL HEALTH PHARMACY &
HOME HEALTH CARE CENTRE**
17725 Yonge St. Newmarket, ON (Yonge & Davis)



Imagine how easy it would be to have your prescription drugs grouped by day and time!
Our State-Of-The-Art Automation reduces the risk of human error, creating a personalized and safe way to take your medication.

The **ONLY** pharmacy in Newmarket where you can get:
State-Of-The-Art Automation
Free Blister & Strip Packaging
Customized Compounding
Assistive Devices Program Vendor
Home Health Care Service, Products, & Rentals
Medical Walk-In Clinic, Physiotherapy & Massage
Registered Nurse on Staff
Free In-depth Medication Consultations
Free Flu Shots
Free SAME-DAY Delivery
Fast & Friendly Service
ALL at the same neighbourhood pharmacy!

Call today to transfer your prescriptions. It's easy!
905-898-4700

totalhealth125@gmail.com

www.thpharmacy.com

PHARMACY
SUTTON'S APOTHECARY
VITAMINS * WE DELIVER * PRESCRIPTIONS * HERBS
SUTTON'S APOTHECARY
1-800-206-4266
121 High Street, Sutton, Ontario

Your Community REALTY
ROYAL LEPAGE
MIKE DOWDALL
Sales Representative
Direct: 905-955-5919 • Office: 905-722-7272
Fax: 905-722-6885 • Toll Free 1-888-659-0842
mdowdall@trebnet.com • www.yourcommunityrealty.com
920 Lake Drive East, Unit 101, Jackson's Point, Ontario L0E 1L0